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ACTA NÚM. ... 

 

Membres assistents: 

 

Ian Blanes Garcia 

Marta Estella Clota 

Anna Gavarró Algueró 

Virginia Luzón Fernández 

Tomàs Manuel Margalef Burrull 

Enric Marín Otto 

Màrius Martínez Muñoz (president) 

Maria Dolors Masats Viladoms 

Montserrat Masoliver Puig 

Jordi Prat Fernández 

Laura Santamaria Guinot (presidenta) 

Katja Schustakowitz Diaz 

Rosa María Sebastián Pérez 

Olga Torres Hostench  

 

 

A Bellaterra, a les 11.10 h del dia 19 de 

març de 2024, es reuneixen a la sala de 

juntes del rectorat i sota la presidència 

del vicerector de Relacions 

Internacionals, Màrius Martinez Muñoz i 

de la comissionada del rector per la 

Política Lingüística, Laura Santamaria 

Guinot, els membres de la Comissió de 

relacions Internacionals i Política 

Lingüística de la UAB assenyalats al 

marge. 

S’han excusat d’assistir a la reunió el Sr. Andrés Chamarro Lúsar i el Sr. Ramon 

Cladellas Pros. 

 

Actua, com a secretari, Jorge Pedemonte Marino, lletrat del Gabinet Jurídic. 
 

 

Ordre del dia  

 

Punt 1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió. 

Punt 2. Informe de la presidència de la Comissió. 

Punt 3. Aprovació, si escau, de la convocatòria de beques per estudiar idiomes al 

Servei de Llengües de la UAB: curs 2024-2025. 

Punt 4. Afers de tràmit. 

Punt 5. Torn obert de paraules. 

 

Desenvolupament de la sessió 

 

Punt 1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 

 

Es procedeix a l’aprovació per assentiment de l’acta de la sessió de 1 de febrer de 

2024. 
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Punt 2. Informe de la presidència de la Comissió. 

 

La presidència de la comissió informa sobre qüestions que l’afecten.  

 

A. Política lingüística 

 

La comissionada del rector per a la Política Lingüística exposa els següents punts: 

 

- El Pla de Enfortiment del Català continua en els diversos àmbits d’actuació previstos. 

Així es va fer palès en la darrera reunió del CIC de Política Lingüística i en la  l’última 

reunió del grup LAUDE, a la qual va assistir el Conseller d’universitats i rector de la 

UAB, entre altres.  

 

- En aquest sentit s’està treballant amb AQU pel reconeixement de la recerca feta en 

català, per tal que el valor de la recerca no es vegi avaluat negativament quan es fa 

en llengua catalana. ANECA ja ha modificat els seus criteris en aquest sentit i es 

demana a AQU que faci el mateix. 

 

- Pel que fa a l’obtenció de dades reals sobre l’ús del català en la docència, s’està 

treballant amb l’Oficina de Govern de les Dades de la universitat per tenir dades que 

es corresponguin amb les dades que cal trametre a UNEIX. Entre d’altres 

informacions, les universitats també haurem d’aportar a UNEIX informació sobre el 

professorat acreditat amb el nivell C1 de català. En el cas de la UAB, sabem que 

tenim molt poc professorat sense l’acreditació. 

 

- EL DREU ha presentat l’ajut “Joan Fuster”, pensat en l’àmbit geogràfic de la Xarxa 

Vives, de manera que es promourà a través dels ajuts la mobilitat d’estudiants de 

màster i doctorat dins dels territoris de parla catalana.   

 

- S’està treballant des de la universitat amb l’Institut Ramon Llull per incrementar la 

participació d’estudiants en cursos de llengua catalana en origen, abans de fer la 

mobilitat a la UAB. 

 

- La presidenta parla de l’anàlisi de les queixes rebudes en l’àmbit de drets lingüístics. 

La majoria de queixes rebudes tenen a veure amb el canvi de llengua de les 

assignatures (quan es passa del català al castellà). Tanmateix, també n’hi ha hagut 

per exemple casos en què es demanen documents com ara certificats en anglès dels 

estudis de doctorat, que ara només s’obtenen en català o castellà. 

 

- També es comenta en aquest context la qüestió de la necessitat de tenir una 

equivalència terminològica de conceptes docents actualitzada i acurada entre el 

català, el castellà i l’anglès. 
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- S’ha treballat en una primera normativa relacionada amb els concursos de 

professorat, establint el requisit del nivell C1 quan la llengua vehicular d’impartició 

de docència sigui el català o l’anglès, i el nivell C2 en l’àmbit de Didàctica de la llengua 

i la literatura, la Lingüística i la Literatura. 

 

- Ha tingut lloc una reunió amb els interlocutors de Política lingüística dels centres de 

la UAB, per abordar la qüestió de la llengua dels exàmens, qüestió sensible de manera 

especial quan a una mateixa assignatura hi ha més d’un professor. La norma serà la 

disponibilitat d’enunciats en català, si bé s’han tingut en compte situacions especials 

d’algun col·lectiu d’estudiants que poden tenir dificultat, com ara els estudiants de 

mobilitat Erasmus o SICUE, i l’alumnat de primer curs que prové  d’àmbits geogràfics, 

on el català no és llengua oficial. En aquests casos es podrà proporcionar l’enunciat 

de l’examen en castellà o en anglès. 

 

S’obre un torn de paraula en aquest punt. 

 

- El Dr. Ian Blanes parla sobre l’ús de la terminologia correcta en àmbits docents, i 

demana si és quelcom generalitzat o només afecta alguna àrea concreta del 

coneixement.  

 

B. Relacions Internacionals 

 

El vicerector de Relacions Internacionals exposa els següents punts: 

 

- S’ha assistit a la Conferència de l’Asia Pacific Association for International Education 

(APAIE), que ha tingut lloc a Perth (Austràlia). El viatge s’ha aprofitat per fer 

contactes amb universitats de la zona. Primer amb la visita a Singapur de dos 

universitats capdavanteres als rànquings. Les col·laboracions que es plantegen en 

aquesta estratègia de contactes són de caràcter més específic que no pas una 

col·laboració institucional general de mobilitat d’estudiants. 

 

- En aquest sentit es pensa per exemple en la possibilitat d’explorar els interessos 

recíprocs en desenvolupar projectes de recerca o en l’impuls de les cotuteles de tesis 

doctorals. En particular les cotuteles són una línia interessant perquè permeten 

refermar les relacions en àmbits concrets d’interès compartit per les contraparts. Es 

donen molts àmbits idonis per aquesta mena de col·laboració en els quals la UAB té 

bons grups de recerca: tecnologia, àmbit bio, salut, humanitats per citar-ne els més 

freqüents. 

 

- Durant el viatge es varen fer visites a Brisbane i Sydney. Es va tenir contacte amb 

el president de l’associació de científics i acadèmics espanyols a Austràlia (SRAP), 

així com entrevistes amb dos estudiants de la UAB que estan en aquell país. Es 

constata el gran potencial d’un país com Austràlia que inverteix molts recursos en 

educació i té interès en una universitat com la UAB. 
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- El president informa que d’aquí tres setmanes tindrà lloc a Linköping (Suècia) el 

Board d’ECIU university. S’acaba ara la presidència de la UAB del Consorci, ja que 

finalitza el mandat i si no hi ha novetats, aquesta presidència recaurà ara en la 

universitat de Linköping, que s’ha postulat com a candidata.  

 

S’obre un torn de paraula en aquest punt. 

 

- El Dr. Ian Blanes demana quins resultats concrets es poden percebre pels 

investigadors de la universitat en relació amb els viatges i les relacions internacionals 

que es desenvolupen per part del president de la comissió. 

 

El Dr. Martínez respon que la feina que es fa durant aquests viatges és una tasca de 

diplomàcia institucional, justament per adobar el camí i que després siguin 

concretament els investigadors i grups de recerca de la universitat els que se’n 

beneficiïn. Posa l’exemple dels «International Tracks» com a resultat d’aquestes 

relacions internacionals establertes institucionalment i que després es concreten en 

resultats particulars. La idea de tot plegat és també la de connectar la recerca amb 

la docència, ja que la recerca ha d’informar la docència, cosa que ens dona valor 

afegit com a institució d’educació superior. 

 

- La Dra. Masats comenta que al seu Departament hi ha en aquests moments una 

professora australiana (Dra. Emilee Moore), qui acaba de guanyar una beca «José 

Castillejos» per fer una estada de recerca a la universitat de Queensland, i marxarà 

cap allà després de Setmana Santa. Igualment exposa que al seu grup de recerca 

(GREIP), hi ha una col·laboradora que és professora de la Universitat McGill. Ho 

comenta per si es creu oportú poder fer contactes amb aquestes persones, per 

conèixer experiències i informació sobre possibilitats de col·laboració amb institucions 

educatives d’aquest país. 

 

La presidència respon que així es farà i es contactarà amb ella. 

 

Punt 3. Aprovació, si escau, de la convocatòria de beques per estudiar 

idiomes al Servei de Llengües de la UAB: curs 2024-2025. 

 

La Sra. Marta Estella presenta la convocatòria. 

 

La Comissió, per assentiment, acorda:  

 

Primer. Aprovar les la convocatòria de beques per estudiar idiomes al Servei de 

Llengües de la UAB: curs 2024-2025, d’acord amb la documentació adjunta a la 

convocatòria de la Comissió, amb els sis itineraris proposats (punt 3 de l’ordre del 

dia). [DOCUMENT Punt 3] 
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Segon. Encarregar a la presidència de la comissió l’execució i el seguiment d’aquest 

acord. 

 

Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerenta d’Ordenació Acadèmica, per tal 

que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 

 

Punt 4. Afers de tràmit 

 

No n’hi ha.  

 

Punt 5. Torn obert de paraules 

 

No es plantegen més qüestions. 

 

A les 11:59h, el president de la Comissió aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, 

estenc aquesta acta.  

 

 

 

El secretari       Vist i plau 

        La presidenta 


